
Abstrakt 

Bakalářská práce se zabývá problematikou užívání návykových látek mezi skateboardisty. 

Předpokládala jsem, že je mezi skateboardisty více užívaná marihuana. V České republice se 

tomuto tématu nevěnuje téměř žádná publikace. V zahraničních studiích se dočteme, že 

užívání návykových látek je vyšší u dospívajících, kteří provozují extrémní sport. Dále pak 

zahraniční autoři uvádějí, že užívání návykových látek a skateboarding jsou na sobě nezávislé 

projevy maskulinity. 

Cílem mé bakalářské práce je analyzovat a popsat roli návykových látek ve skateboardové 

subkultuře. V práci jsem se rozhodla pro kvalitativní přístup, kdy jsem data získala pomocí 

polo – strukturovaného interview. Výzkumný soubor tvoří šest mužů.  

Výsledky jsou rozděleny podle výzkumných otázek do pěti kategorií a poslední šestá 

kategorie se zabývá rozborem dotazníku CAST. Z výsledků vyplývá, že skateboarding je na 

prvním místě brán jako životní styl, dále je skateboarding popisován jako organizovaný sport. 

Z výsledků je také patrné, že marihuana má zde svoji roli a je úzce spjata se 

skateboardingovou subkulturou. Ostatní nelegální návykové látky jsou užívány ojediněle a 

jsou přisuzovány spíšeto téma jedincům než celé subkultuře. Motivace k užití se u 

jednotlivých látek liší. Z výsledků dále plyne, že skateboarding jako organizovaný sport může 

mít preventivní účinek na rizikové chování. 

Tato práce nabízí základní vhled do této problematiky a v budoucnu by mohla být inspirací 

pro další výzkumy a pro vznik preventivních programů zaměřených na dospívající. 


